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شماره

صفحه

روزنامه

به گزارش شفقنا، آیت الله جوادی آملی در مراسم آیین اختتامیه کنگره بین المللی 
اقتصاد، پیامی ارسال کرد.

در این پیام با بیان اینکه مال در نظام اسلامی به منزله ستون فقرات یک ملتّ است، 
است:  کرده  بیان  آیه  چند  در  کریم  قرآن  را  اقتصاد  محوری  عناصر  داشتند:  اظهار 
عنصر اول این است که مال را به منزله ستون فقرات یک ملتّ و جامعه معرفی کرد 
که این ثروت مملکت را نباید به دست سفیهان سپرد، زیرا ثروت مملکت عامل قیام 
و استقامت و پایداری یک ملتّ است. اگر سفیه ستون فقرات یک ملتّ را به دست 
بگیرد این ستون را می شکند و این ملتّ را زمین گیر می کند.ایشان اظهار داشتند: عنصر 

دوم آن است که اگر ملتّی نتواند ستون فقراتش را حفظ بکند فقیر است؛ یعنی ستون 
فقرات او شکسته است. اگر این ستون محفوظ نماند و در اثر ربا و مانند آن آسیب 
فقراتش شکسته  ملتّی می گویند که ستون  به آن  فقیر  فقیر می شود.  ملتّ  این  ببیند، 
است، زیرا عامل قیام که ثروت است آن را از دست داد و از آن بهره صحیح نبرد.
قیام  فقراتش شکسته است، قدرت  ملتی که ستون  اینکه  بیان  با  تقلید شیعیان  مرجع 
ندارد، اظهار داشتند: عنصر سوم آن است ملتی که ستون فقراتش شکسته است این 
قدرت قیام ندارد چه رسد به مقاومت، تا برسد به اقتصاد مقاومتی. آیه سوره »نساء« 
این است که مال عامل قیام است، ملتّی که عامل قیام ندارد، یک ملتّ ویلچری است.

سخنگوی دولت:
قیمت نان برای مردم تا پایان سال 

تغییر نمی کند

ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه از نفتالی بنت، نخست وزیر رژیم 
»هیتلر«  بودن  یهودی تبار  بر  مبنی  لاوروف  ادعای  بابت  صهیونیستی 

عذرخواهی کرد.
نخست  دفتر  گفته  به  پست،  جروزالم  از  نقل  به   ، رویداد۲۴  گزارش   به 
وزیری، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه روز پنجشنبه از نفتالی بنت، 
به دلیل اظهارات سرگئی لاوروف، وزیر  نخست وزیر رژیم صهیونیستی، 
امور خارجه روسیه که اوایل هفته جاری گفته بود که هیتلر »خون یهودی« 

دارد، عذرخواهی کرد.
در  می کند  ادعا  روسیه  چگونه  این که  به  پاسخ  در  لاوروف،  سرگئی 

کراین،  او  جمهوری  رئیس  که  حالی  در  زدایی ست  نازی  دنبال  اوکراین 
خود یهودی ست، ادعا کرد که »آدولف هیتلر« رهبر آلمان نازی، نیز خون 

یهودی در رگ هایش بود.

معنوی  سرمایه های  را  انبوه سازان  شیراز   ۶ منطقه  شهرداری  در  شورا  ناظر 
جذب  می تواند  انبوه سازان  با  شهرداری  تعامل  گفت:  و  دانست  شهرداری 
آرامش  و  امنیت  و  باشد  مؤثر  تجاری شهر  و  اقتصادی  سرمایه و تحرک 

به شهر بدهد.
شهر  اسلامی  شورای  عمومی  روابط  از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
شیراز  مریم حسینی از مشارکت شهروندان در امور عمرانی به عنوان نماد 
مسئولیت پذیری یادکرد و گفت: هر چه امور به دست مردم انجام شود هم 

نتیجه بهتری خواهد داشت و هم رضایتمندی بهتری حاصل خواهد شد. 
ناظر شورا در شهرداری منطقه ۶ شیراز که در مجمع انبوه سازان و اعضای 
انجمن انبوه سازان این منطقه حضور داشت افزود: نقش انبوه سازان در عمران 
و آبادی منطقه ۶ و در بخش عمده ای از شهر شیراز قابل تقدیر است و جهت 
ادامه این مسیر شهرداری باید با سعه صدر و دریافت نظرات و پیشنهادات 
فرار  با  تا  نماید  عاجلی  اقدام  دارند  تخصص  و  تجربه  سالها  که  افراد  این 

سرمایه از شهر مواجه نشویم.

تعامل  گفت:  و  دانست  شهرداری  معنوی  سرمایه های  را  انبوه سازان  وی 
شهرداری با انبوه سازان می تواند جذب سرمایه و تحرک اقتصادی و تجاری 
شهر مؤثر باشد و امنیت و آرامش به شهر بدهد. گفتنی است در این جلسه 
که با حضور دکتر سید ابراهیم حسینی رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و 
مهندس ترابی رئیس کمیسیون شهرسازی شورای اسلامی برگزار شد مقرر 
گردید با جمع بندی نظرات حاضرین موضوع جهت بررسی کارشناسی در 

شورای شهر مطرح شود.

جامعه  دلسوز  بدنه  که  سالهاست 
از  ویژه  به  مختلف  دولت های  به 
زمان احمدی نژاد تاکنون، هشدار و 

تذکرات حیاتی داده و می دهند.
قالب  در  گاهی  هشدارها  این 
پیامدشناسی،  گاهی  کارشناسی، 
گاهی  شهروندی،  حقوق  گاهی 
برآنها  و  ارائه   ... و  دینی  تعالیم 

تأکید شده است.
شک  بدون  کارشناسی:  قالب  *در 
نمی تواند  کشوری  هیچ  امروز 
خارج از تکیه بر علم مدیریت، علم 
اجتماعی،  روانشناسی  علم  اقتصاد، 
انسانی  علوم  سایر  و  سیاست  علم 
رفاه  و  ترقی  پیشرفت،  عهده دار 
جدید  عصر  در  باشد.  خویش  ملت 
اگر کشوری حتی در یک مورد از 
علم حکومت داری خطا کند، احتمال 
پنبه  رشته هایش،  از  بسیاری  اینکه 
شود و زحماتش به هدر رود، وجود 
دارد. سالهاست که دوران آزمایش 
و خطا گذشته است و همه امور باید 
بر محور دانایی و علم روز، ارزیابی 
و تصمیم گیری شود. سرعت ماشین 
زیاد  اندازه ای  به  توسعه  و  پیشرفت 
را  لحظه ای غفلت، کشور  است که 
پس  کرد.  خواهد  پرتاب  بیراهه  به 
مطمئن  ریل  بر  را  مسئولان، کشور 
علمی قرار دهند و با مدیریت علمی، 
صورت،  این  غیر  در  کنند  هدایت 

اوضاع بدتر خواهد شد.
و  دلسوزان  همه  *پیامدشناسی: 
داده اند  هشدار  بارها  کارشناسان 
بگیرند،  مسئولان  تصمیمی  هر  که 
اجتماعی  سیاسی  خاص  پیامدهای 
دهه  بحران های  و  داشت  خواهد 
و  تأیید  را  دیدگاه  این  گذشته 
مردم  است. در جهان،  اثبات کرده 

هر کشوری آستانه تحمل مشخصی 
دارند و مردم ایران با اینکه در همه 
تحمل  سختی ها،  و  نشیب ها  و  فراز 
بیانیه و  به  بنا  و صبر کرده اند ولی 
مواظب  باید  دانشجویی  بسیج  نامه 
فشارهای  و  بود  تحمل  آستانه  این 
به  را  کار  نباید  مردم  بر  اقتصادی 

جاهای باریک بکشاند.
مردم،  این  شهروندی:  *حقوق 
حقوق و تکالیفی دارند نمی شود فقط 
تکالیفشان  به  که  خواست  آنها  از 
خود  قانونی  حقوق  و  کنند  عمل 
و  آزاد  »زندگی  آن  حداقل  که  را 

آباد« است، نادیده بگیرند. 
دولت،  از  که  دارند  حق  مردم 
عزت  و  پیشرفت  رفاه،  عدالت، 
بخواهند و هر کاری که در آن ظلم 
دیده شود یا به جای رفاه به سمت 
فقر حرکت کند و عزت آنها را به 

خطر بیندازد را برنتابند.
این هشدار دیگری است که نه فقط 
فرهیختگان  بلکه  دانشجویی  بسیج 
تأکید  آن  بر  بارها  و  بارها  جامعه، 

کرده اند.
و  خدا  کتاب  در  دینی:  تعالیم   *
و  الله )ص( و سلوک  سنت رسول 
شده  تأکید  )ع(  معصومین  احادیث 
جامعه  و  است  کفر  عامل  فقر،  که 
از  برخوردار  جامعه ای  باید  مؤمنین 
دستورات  همه  باشد.  الهی  نعمات 
الهی، هر کدام هشداری به مسئولان 
است که باید در عمل و نه در شعار 
از  را  کشور  تا  باشند  پایبند  آن  به 

این شرایط نجات یابد.
در نامه بسیج دانشجویی هشدارهای 
مهمی مطرح شده که نادیده گرفتن 
جبرانی  غیرقابل  پیامدهای  آنها، 

خواهد داشت.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

از هر دری کلامی

نامه بسیج دانشجویی به رئیس جمهور:

مردم تحمل همه این گرانی ها را ندارند، کشور دچار 
آشوب و ناآرامی های اجتماعی می شود

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره افزایش حقوق بازنشستگان تأمین 
اجتماعی در سال جاری توضیح داد و گفت: افزایش حقوق بازنشستگان را 
در سازمان تأمین اجتماعی متناسب با افزایش حقوق مصوب کارگران در 
شورای عالی کار تعیین کردیم که به دولت ارسال شده است و امیدواریم 

در جلسات آتی هیئت دولت مطرح  و تصویب شود.
به گزارش ایسنا، حجت عبدالملکی در سخنرانی پیش از خطبه نماز جمعه 

تهران،
و  کارخانه   ۱۰۶۷ است؛  دیگر  مهم  محورهای  جزو  شغلی  امنیت  گفت: 
شرکت که مشکل اقتصادی داشتند را در همین مدت رسیدگی کردیم و 
با حل مشکلات آنها برای حدود ۵۰۰ هزار کارگر امنیت شغلی ایجاد شد.

وی با بیان اینکه بیمه، بسیار مهم است و متأسفانه تعداد زیادی از  کارگران 
بدون بیمه و آتیه کار می کنند، گفت: سال گذشته اقدام خوبی انجام شد و 
یک میلیون و ۱۴۴ هزار نفر به آمار بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی 
افزوده شد که از این تعداد ۴۰۰ هزار نفر از شاغلین جدید هستند و بیش 
از ۷۰۰ هزار نفر کسانی بودند که قبلًا بدون بیمه کار می کردند و تحت 
پوشش قرار گرفتند. ۷۰ درصد این عملکرد مربوط به شش ماهه دوم سال 

گذشته است.
عبدالملکی همچنین درباره افزایش حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی در 
سال جاری توضیح داد و گفت: افزایش حقوق بازنشستگان را در سازمان 
تأمین اجتماعی متناسب با افزایش حقوق مصوب کارگران در شورای عالی 
کار تعیین و تصویب کردیم که به دولت ارسال شده است و امیدواریم در 

جلسات آتی هیئت دولت مطرح  و تصویب شود.
سهم  نیز،  درمان  بخش  در  داد:  ادامه  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
سازمان تأمین اجتماعی از حق بیمه تکمیلی را از ۳۰ به ۵۰ درصد افزایش 
 ۴۰ افزایش  شاهد  گذشته  سال  نیز  قرض الحسنه  وام های  حوزه  در  دادیم. 
درصدی مبلغ وام بودیم که امسال نیز افزایش قابل ملاحظه ای خواهد داشت.
وی با بیان اینکه یک اتفاق خوب نیز برای بیمه شدگان زن تحت پوشش 

برای جوانی  برنامه کشور  داد، گفت: در چارچوب  اجتماعی رخ   تأمین 
ایام  مرخصی  مستمری  و  حقوق  ماهانه  پرداخت  گذشته  سال  جمعیت، 
بارداری را در تأمین اجتماعی اجرایی کردیم. در سنوات گذشته روال این 
گونه بود که پس از پایان مرخصی، حقوق یکجا واریز می شد. اما اکنون 
غیر از حقوق اول که دو ماه طول می کشد، مابقی به طور ماهانه پرداخت 

می شود.
جمله  از  زیرمجموعه  شرکت های  در  فساد  با  مبارزه  درباره  عبدالملکی 
شرکت های وابسته به صندوق های بازنشستگی نیز گفت: ما امانتدار مردم 
هستیم و عهد کردیم دست افراد ناسالم را کوتاه کرده و مجاری فساد را 
با  و  شده  راه اندازی  سوت زنی  سامانه  گذشته  ماه  هشت  مدت  در  ببندیم. 
بررسی های بازرسی و حراستی میدانی بیش از ۱۰۰۰ مورد تخلف و فساد 
شناسایی شد که بیش از ۷۰۰ مورد قابل اعتنا بود و در حال پیگیری است 

تا پرونده های آنها تکمیل و به مراجع قانونی ارسال شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: تعدادی از این پرونده ها به مراجع 
قانونی ارسال شده و مابقی نیز در دست انجام است؛ تکمیل این پرونده ها 
قدری زمان بر است. ما عهد کردیم دست مفسدان و غارتگران را از اموال 
از  داد.  خواهیم  انجام  را  کار  این  و  کنیم  کوتاه  تعاون  وزارت  در  مردم 
هیاهوهایی که در این زمینه به راه می افتد هراسی نداریم و این برنامه را به 

صورت جدی دنبال خواهیم کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد؛

 مریم حسینی عضو شورای اسلامی شهر شیراز:

 یارانه دستمزد به کارگرانِ 
بیشتر از ۳۷ ساله، تعلق نمی گیرد

مدیرکل آموزش و پرورش قم مطرح کرد؛

اجرای طرح »هر مدرسه یک روحانی« 
ممکن نیست در همه مدارس محقق شود

واردکنندگان  اتحادیه  رئیس  نایب 
دارو گفت: سازو کار افزایش قیمت 
 ۱۴۰۱ بودجه  دل  در  همزمان  دارو، 
دیده شده است که اگر درست انجام 
شود، نباید افزایش قیمت را در سطح 

مصرف کننده ببینیم.
حذف  تأثیر  درباره  بوربور  مجتبی 
قیمت  افزایش  بر  تومانی   ۴۲۰۰ ارز 
من  گفت:  ایلنا  خبرنگار  به  داروها 
این ماجرا را گران شدن قیمت  اسم 
واقعی شدن  بلکه  نمی گذارم  دارو 
عمده  اینکه  برای  است.  دارو  قیمت 
اقلامی که در کشور تأمین و عرضه 
اکنون  و  بوده  نیمایی  ارز  با  می شود 
می خواهد به آن سمت حرکت کند.

واردکنندگان  اتحادیه  رئیس  نایب 
موضوع  این  افزود:  ادامه  در  دارو 
کردم  اعلام  هم  مصاحبه ای  در  را 
را  تورم  گذشته  سال   ۵ در  اگر  که 
جمع بزنید، امسال نسبت به سال 9۵ 
میزان تورم کشور ۳۰۰ درصد بیشتر 
بوده ولی دارو به طور متوسط در این 
است.  شده  گران  درصد   ۱۱۰ مدت 
ما  که  شده  باعث  تجمعی  اثر  این 
قابل  قیمت  افزایش  احساس  شاهد 
کننده  مصرف  سوی  از  دارو  توجه 
کار  مجلس  هم  طرف  آن  از  باشیم. 
داده  انجام  بودجه  در  هوشمندانه ای 
برای  تومان  میلیارد  هزار  هفتاد  و 
تخصیص  دارو  قیمت  التفاوت  به  ما 
داده که از طریق بیمه و یارانه برای 

مصرف کننده پوشش داده شود.
افزود: اگر ساز و کار  ادامه  وی در 
نباید  شود،  انجام  درست  کار  این 
سطح  در  جامعه  در  قیمت  افزایش 
نوع  است  ممکن  شود.  حفظ  پایه 
دهد  پوشش  بیمه  را  دارویی  داخلی 
ما  که  بوده  طور  این  همیشه  ولی 

به التفاوت آن را باید بیمار پرداخت 
کند.

واردکنندگان  اتحادیه  رئیس  نایب 
روند  این  اینکه  حال  افزود:  دارو 
چقدر ادامه می یابد، به عوامل متعددی 
چیزی  آن  دولت  اگر  دارد.  بستگی 
یعنی  است  آن  زمزمه  اکنون  که 
تأمین  از  ترجیحی  ارز  حذف  بحث 
شده  ساخته  محصولات  و  اولیه  مواد 
محصولات  قیمت  کند،  دنبال  را 
ارز  که  اندازه ای  همان  به  طبیعتاً 
ترجیحی روی همه نهاده های دارویی 

اثر داشته، افزایش می یابد.
این  کار  و  ساز  ولی  افزود:  وی 
افزایش قیمت دارو، همزمان در دل 
بودجه ۱۴۰۱ دیده شده است که اگر 
شود  انجام  درست  آن  کار  و  ساز 
سطح  در  را  قیمت  افزایش  نباید  ما 
رئیس  نایب  ببینیم.  مصرف کننده 
درباره  دارو  واردکنندگان  اتحادیه 
سیاست ها  این  اجرای  کار  سازو 
اظهار کرد: این بودجه باید از سوی 
دولت تخصیص و به نهادهای بیمه گر 
و بیمه ها داده شود و به همان نسبت 
کنند  بیشتر  را  خود  پوشش های  هم 
همان  به  پرداختش  درصد  بیمار،  تا 
نسبت قبلی کاهش پیدا کند. طبیعتاً 
این موضوع باید به سرعت اجرا شود 
مشخص  بودجه  در  تکلیف  چون 
من  خود  کرد:  تصریح  است.بوربور 
هم به عنوان مصرف کننده دارو و هم 
دارو  چرخه  در  که  کسی  عنوان  به 
مردم  که  شدم  متوجه  دارد،  فعالیت 
حق دارند که نگرانی در مورد تأمین 
مکانیزم ها  ولی  باشند  داشته  اقلام 
حداقل در ظرف تئوری درست دیده 
را  آن  بتواند  دولت  اگر  یعنی  شده 
اجرا کند، آرامش حاصل خواهد شد.

نایب رئیس اتحادیه واردکنندگان دارو:

آیا  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو 
جلوگیری از طرح استیضاح ها به منظور تعامل با دولت انجام می شود، عنوان 
کرد: به نظر من دولت خیلی این رفتار را مثبت ارزیابی نمی کند، بعضی از 
دوستان فکر می کنند که اگر استیضاح ها را اعلام وصول نکنند کمک به 
دولت است، اما دولت اعتقادی به این ندارد، اگر داشت که از مجلس دفاع 

می کرد.
لطف الله سیاهکلی عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در 
ایلنا، در رابطه با مساله استیضاح ها که امضاء جمع.  گفت وگو با خبرنگار 
آوری شده اما اعلام وصول نشده است، گفت: پیش بینی من به شخصه این 
است که در هفته آینده مجلس استیضاح ها را اعلام وصول کرده و در دستور 
کار قرار دهد، اگر این کار را نکند به عملکرد هیئت رئیسه ایراد وارد است 

و حتماً ما تذکرات جدی را به هیئت رئیسه خواهیم داشت.
وی در پاسخ به این سؤال که جلوگیری از طرح استیضاح ها به منظور تعامل 
با دولت انجام می شود، عنوان کرد: به نظر من دولت خیلی این رفتار را مثبت 
ارزیابی نمی کند، بعضی از دوستان فکر می کنند که اگر استیضاح ها را اعلام 
وصول نکنند کمک به دولت است، اما دولت اعتقادی به این ندارد، اگر 

داشت که از مجلس دفاع می کرد.
نماینده مردم قزوین در ادامه ابراز داشت: من فکر می کنم که مجلس قوی، 
دولت قوی را می سازد، مجلس قوی باید به وظایف خود عمل کند. یکی 
از عرصه های بروز قوی بودن مجلس ورود دیوان محاسبات به این حوزه ها 
است، بعد دیگر سؤال و تذکر و استیضاح است. این ها ظرفیت هایی است که 
مجلس دارد و باید از این ظرفیت ها استفاده کند تا وزرا و کابینه و دولت 

قدرتمندتر عمل کنند.

وی همچنین تصریح کرد: انجام وظایف مجلس، تضعیف دولت نیست. من 
معتقدم که برعکس است و به دولت قوت و قدرت می دهد، به مردم هم 
امید می دهد اگر وظیفه مان را عمل نکنیم مردم می گویند که »این ها باهم 
ساخت و پاخت کرده اند« ما باید اثبات کنیم که اینگونه نیست؛ هم مجلس 
و هم دولت قوای مستقل از هم هستند و باید وظایف خودشان را انجام دهند.
حوزه های  در  گرانی  شاهد  »اکنون  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  سیاهکلی 
مختلف مانند خودرو، آرد، سبزیجات، شوینده ها و ... هستیم، به نظر شما این 
نیاز وجود دارد که غیر از وزیر صمت وزیر دیگری در معرض سؤال یا 
استیضاح بگیرد؟«، گفت: بله، وزرایی که مرتبط با گرانی هستند و کارشان 
به معیشت مردم برمی گردد باید بیایند به مجلس توضیح دهند که چرا این 
اتفاق افتاده است و چرا این حجم گرانی دارد به مردم تحمیل می شود، مجلس 

این ها را در دستورکار دارد.
نماینده مردم قزوین در پاسخ به اینکه »با گذشت چندماه هیچ برنامه مدونی 
از سوی دولت مشاهده نمی شود«، اظهار داشت: من هفته گذشته که آقای 
رئیس جمهور به قزوین آمده بودند، در جلسه شورای اداری از ایشان خواستم 
که برنامه شان را درخصوص کنترل گرانی ها بگویند که ایشان قول دادند به 

زودی برنامه های اقتصادی خودشان را اعلام خواهند کرد.
وی در واکنش به اینکه »آن برنامه ۷۰۰۰ صفحه ای رئیس جمهور که قبل از 
انتخابات مطرح شده بود، چه وضعیتی دارد؟« عنوان کرد: دولت اعلام کرد 
که یک سندی را برای فعالیت های خودش تنظیم کرده است که به زودی 
به مجلس اعلام می کند تا ما در تنظیم برنامه هفتم پنج ساله آن را هم لحاظ 
کنیم. در واقع منتظریم که این سند به دست ما برسد تا ببینیم دولت چه 

برنامه ای دارد.

سیاهکلی عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

اگربهوظیفهمانعملنکنیم،مردممیگویند»دولتومجلسباهمساختوپاختکردهاند«
منتظریمبرنامه۷۰۰۰صفحهایرئیسجمهورکهقبلازانتخاباتمطرحشدهبود،

بهدستمابرسدتاببینیمدولتچهبرنامهایدارد


